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Parlamentul României

Senat

INTERPELARE

Adresată: ministrului educației si cercetării
De către: Doamna Senator Silvia Dinică
Circumscripția electorală: nr 42, București
Grupul Parlamentar: USR
Ședința Senatului din data de: 03.02.2020
Obiectul interpelării: Probleme cercetare în România

Stimată doamnă ministru.

Sectorul cercetării din România este subfinanțat în mod cronic de ani buni. Deși avem o 
strategie pentru cercetarea și dezvoltarea din România, în care se prevede și ce sume ar trebui sâ 
alocăm cercetării, guvernele anterioare au alocat în mod constant mai puțini bani decât era prevăzut 
în strategie. În plus s-a întâmplat de multe ori ca fondurile pentru proiectele aflate în desfășurare să 
întârzie.
În urma unei dezbateri organizate cu mai mulți cercetători din institutele românești, ne-au fost 
prezentate o serie întreagă de probleme cu care se confruntă aceștia; lipsa finanțării, lipsa 
predictibilității din domeniu, plăți blocate, etc.

Câteva întrebări pentru care și-ar dori să afle un răspuns au fost;

1. Cum intenționați să alocați efectiv fonduri conform strategiei?
2. Când se vor debloca plățile pentru proiectele în derulare? Când urmează să se facă plățile pentru 
lunile noiembrie și decembrie?
3. Daca în flecare an lansarea finanțării este întârziată, cum vor putea INCD-urile să respecte 
planurile de dezvoltare?
4. Când vor fi scoase la concurs posturile de director general din INCD-uri? Având în vedere că sunt 
mulți directori care în momentul de fața au contractul expirat și au primit prelungire pentru 6 luni, o 
dată sau chiar de mai multe ori.
5. Se intenționează schimbarea „HG 576/2016 privind aprobarea Metodologiei de concurs pentru 
ocuparea funcției de director general la institutele naționale de cercetare-dezvoltare”?



6. Având în vedere că se intenționează schimbarea modului de finanțare a programului Nucleu, care 
asigură funcționarea INCD-urilor, se are în vedere finanțarea acestora pe baza unor standarde de cost 
care să fie transparente și relevante pentru dezvoltarea lor?
7. Cu se va rezolva procesul de evaluare al INCD-urilor?
8. Se va face un audit pentru a stabili cât de performanți au fost directorii generali din INCD-uri?

Vă mulțumesc!

Solicit răspuns scris.

Data
03.02.2019

Senator, Silvia Monica Dinică


